
AKKOORD Sinterklaasintocht Heerhugowaard 2020 

 

Stichting intocht Sinterklaas Heerhugowaard, Heerhugowaard kan het (KOZP) en het 

gemeentebestuur van Heerhugowaard hebben een akkoord bereikt over Zwarte Piet. 

 

Stichting intocht Sinterklaas Heerhugowaard , Heerhugowaard kan het en het 

gemeentebestuur willen samen het gesprek aangaan over de invulling van de jaarlijkse 

Sinterklaasintocht. De inspanningen hiervoor beginnen met onmiddellijke ingang in 2020. 

Burgemeester Bert Blase vervult hierbij een voortrekkersrol. 

 

De partijen committeren zich om vóór de intocht van Sinterklaas in Heerhugowaard van 

2020 de verschijning van (Zwarte) Piet aan te passen, zodat burgers van Heerhugowaard zich 

in het Sinterklaasfeest blijven herkennen, maar zonder dat Zwarte Piet nog kan worden 

gezien als een racistisch stereotype. 

  

De dialoog kan worden aangegaan omdat de partijen het over de volgende zaken eens zijn: 

 

• Het Sinterklaasfeest is een prachtig, traditierijk feest voor de meeste 

(oud)Heerhugowaarders, volwassenen en kinderen, in Heerhugowaard. Dit moet tot 

in lengte van dagen zo blijven; 

• Voor de betrokken partijen staat voorop dat Zwarte Piet met de tijd meegaat en zich 

de laatste decennia o.a. heeft ontwikkeld tot een kindervriend voor velen; hij is 

allang niet meer de boeman met de roe en de zak waarin stoute kinderen mee naar 

Spanje moeten. Ook Sinterklaas heeft ooit die strenge rol gehad, in zijn geval is die 

strengheid al langer geleden verdwenen. Het feest beweegt dus altijd mee met 

nieuwe maatschappelijk inzichten. Tegelijk zitten er in de traditie van Zwarte Piet 

onmiskenbare aspecten van racisme en discriminatie, die pijnlijk zijn voor zwarte 

mensen, met name zwarte kinderen.  Van die discriminerende uitstraling nemen 

partijen sterk afstand. Racisme past niet binnen de samenleving in Heerhugowaard.  

• In heel Nederland worden hiervoor allerlei oplossingen gezocht. Partijen willen een 

open proces ingaan waarin ruimte is voor ieders inbreng, argumenten en emoties; 

• Partijen erkennen dat een groot deel Heerhugowaarders geen behoefte hebben aan 

een aanpassing van Zwarte Piet. Dit mag echter een proces om tot verandering te 

komen in 2020 niet in de weg staan; 

• In Heerhugowaard komt op de scholen (Stichting Blosse en Alente) geen Zwarte Piet 

meer voor. De Stichtingen hebben besloten om over te gaan naar schoorsteenpieten.  

• Geweld, bedreiging, discriminatie of een andere verstoringen van de openbare orde 

hebben geen plaats op een feest dat zo belangrijk is voor met name kinderen. 

Partijen hopen de sterk groeiende agressie rond Zwarte Piet een halt toe te roepen. 

 



Om het proces naar veranderingen mogelijk te maken, hebben de partijen het volgende 

afgesproken: 

• Met dit akkoord geeft HHW kan het , het intocht comité de ruimte om tot 

verandering te komen voor de intocht van 2020. Als het comité deze ruimte gebruikt 

op de hierboven beschreven wijze zien wij daarom in 2020 af van een demonstratie 

tijdens de intocht; 

• Dit doet HHW kan het omdat de partijen afgesproken hebben om in 2020 een feest 

te realiseren dat voor Heerhugowaarders herkenbaar blijft, maar is ontdaan van 

racistische kenmerken; 

• Voor partijen is dit geen vrijblijvend akkoord, ze willen er samen uitkomen, met name 

ook met de mensen die in Heerhugowaard zeer betrokken zijn bij de jaarlijkse 

viering. 

 

Het proces ziet er in de praktijk als volgt uit: 

 

Informeren en gesprek: 

• De partijen organiseren in 2020 bewonersavonden en gesprekken om te informeren 

en om in gesprek te gaan met inwoners. Hierbij horen zeker ook gesprekken tussen 

vrijwilligers van het intochtcomité en HHW kan het;  

• De partijen organiseren in 2020 (besloten) gesprekken met sleutelfiguren, scholen en 

winkeliers(verenigingen). 

 

De organisatie:  

Partijen nemen gezamenlijk het voortouw met betrekking tot het beschreven proces. 

Stichting Nederland Wordt Beter, maar ook andere partijen zoals het Amsterdamse Intocht 

Comité en het Utrechtse Pieten Pact, bezitten kennis en ervaring die in overleg ingezet kan 

worden.  

 

De rol van burgemeester Bert Blase:  

De gemeente heeft een faciliterende en betrokken rol. De eerste aanzet is dit akkoord. De 

gemeente zal erop toezien dat afspraken worden nageleefd en zo nodig zal burgemeester 

Blase zich persoonlijk inzetten om het proces vlot te trekken. 

 

Media:  

(Voorbereidende) gesprekken vinden zoveel mogelijk besloten plaats, zonder media. Bij 

openbare bijeenkomsten zijn media en geïnteresseerden partijen welkom. Tenzij een 

deelnemende partij bezwaren heeft.  

 

Dit akkoord wordt door partijen ondertekend vóór 1 november 2020.  

 

NB: Opmerking over het wel of niet demonstreren 



Demonstreren is een grondrecht en dat mag nooit tijdelijk afgeschaft worden. Als wij afzien 

van demonstreren betekent dat niet dat andere partijen/individuen niet mogen protesteren. 

Dat betekent dat een protest door anderen gefaciliteerd dient te worden als men zich 

aanmeldt, ook na bekendmaking van een akkoord. Wij hopen uiteraard dat anderen het 

comité ook de ruimte geven om het doel te realiseren, door het gepresenteerde akkoord en 

door het afgelasten van het protest. Wij zullen ons te allen tijde houden aan het 

commitment, zoals we dat ook verwachten van de intocht comité en de burgemeester. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


